



25 August 2021

Dear Grade 7-12 parents,

We are excited to welcome our new and returning students and parents to the 2021-2022 academic year. As announced by the Ministry of Education and Ministry of Health, students in Grade 7-12 will attend school in person, if they have been fully vaccinated. For those who have not received two doses of vaccine, we will engage in virtual learning until October 30th through our platforms and virtual plans that suit the needs of our community and IB curriculum.

### Orientation Sessions

We are busily preparing for our first week of school and the transition of students back to in-person learning. To support this process, we have prepared a series of on-campus Orientation Sessions for each grade level, following the schedule below:

Orientation Days			
Sunday, 29 August 2021	Monday, 30 August 2021	Tuesday, 31 August 2021	Wednesday & Thursday 1-2 September 2021
9:00am-11:00am Grade 6 only	9:00am-11:00am Grade 10 only	9:00am-10:30am Grade 7 only	<b>Regular Classes Begin</b>  for all G6-12 students
12:30-2:30pm Grade 12 only	12:30pm-2:30pm Grade 11 only	11:00am-12:30pm Grade 8 only	
		1:00pm-2:30pm Grade 9 only	

During this important Orientation Session, we will follow all COVID-19 protocols by dividing into very small groups, physically distanced throughout the campus, so that students can enjoy a structured orientation program including time for:

- Meeting all of their teachers, and greeting old and new friends
- Touring the G6-12 campus to learn about facility changes and COVID-19 safety protocols
- Learning about their classes and receiving their schedules

- Logging in to our learning platforms and ensuring access (students should please bring their personal devices)
- Receiving class supply lists, books, and other materials

This orientation session is an important way for us to support your student in the transition at the beginning of this year. We hope that all students will attend.

Before and after this orientation session, students will have time to rest and prepare for the first full day of classes. **Regular classes for all G6-12 students will begin on Wednesday, September 1st.**

### Virtual Learning

Our virtual learning platform will ensure continuity of learning for any students who have not been vaccinated, or who must stay home at any time due to respiratory symptoms or quarantine. Students in our virtual learning program will follow the same schedule as the rest of our G6-12 classes.

- The school day runs from **7:20am to 2:40pm**.
- During this time, students will attend 8 class periods and have several breaks. The schedule will be given to students during the Orientation Session, and emailed to you directly as well.
- Our virtual students will connect live with their teachers for lessons using our learning platforms, at the same time as in-person lessons.
- Only the teacher and virtual students will be on the Zoom platform, with a webcam in class directed only to the teacher or to the board/presentation. Students will not view each other between school and home for privacy reasons, but may interact verbally through the teacher's microphone.

### Our Learning Platforms

- Zoom will be used for all live classes. Students will use a registered student account, as access to the lessons is restricted to registered students for privacy and security.
- Google Classroom will be used by all students (both in person and virtual) as the primary means of accessing class materials, resources and assignments, and for posting announcements to the class. All students are expected to check Google Classroom daily for each scheduled subject.
- Depending on the subject, teachers may use other apps, websites, and features of Google Classroom which will enhance the in-person and virtual learning experience of students. Teachers will guide students in the use of these resources.

### Class Placements

MYP students take a variety of subjects, and the teachers and class experiences are the same regardless of class section. Students will receive their class section assignments during Orientation Day. To help ensure balanced classes, section divisions have been made with a lot of care, professional input, and the assistance of Class Creator software. No class section changes will be made during the

first month of school. Students in Grades 11 & 12 are divided into sections based on their subject choices and scheduling needs, which are fixed.

## **Uniforms**

For Grades 7-10, school uniforms are available for purchase from the Administration Building daily from 8:00am to 3:00pm. Uniform is not required for the first orientation session, but students are expected to be in school uniform for the first day of classes on Wednesday September 1st. For Grades 11-12, school dress code/expectations as outlined in the Parent-Student Handbook will be discussed with students during the Orientation Session.

## **Family Communication**

We are eager to work closely with you in the support of our students. Teachers and administrative staff are available to answer your questions and update you about your child's progress.

We also recognize and support students of this age in the natural development of their independence and in taking personal responsibility for their learning. We encourage students to speak directly with their teachers to clarify any questions they may have.

Both students and parents may contact teachers and staff through:

- **Email or Telephone:** An email list will be provided to students and parents, or calls can be routed through the school office at 011 207 0926. Non-emergency phone calls and emails will be returned within 24 hours.
- **Meetings:** Both students and parents may book appointments for meetings through Calendly (appointment booking system). Meetings may be held via Zoom or in person. As part of our COVID-19 safety protocol, parents are required to book a meeting in advance before visiting campus.
- **Google Classroom:** Students will also communicate directly with their teachers through Google Classroom chat and feedback features. Parents will be registered for "Google Guardian Summaries" which provide either a daily or weekly email update of the announcements and assignments for each subject. For the security and privacy of our students, parents do not have direct access to Google Classroom.

We all wish to welcome students for in-person learning as we begin the 2021-2022 school year.

However, it is our duty to care for the well-being and safety of all students and members of the school community. In the meantime, you can trust that our amazing team of teachers and staff are preparing for a year that will support our students' social, emotional and academic growth. Thank you for your patience and understanding as we navigate our way through 2021-2022.

ALS Administration

## سعادة أولياء أمور الفصول من 7-12

كلنا شوق لإستقبال طلابنا المستجدين والعائدين لعام 2021-2022 الدراسي. وكما أعلنت وزارة التعليم ووزارة الصحة , فإنه سوف يتم تدريس طلاب الفصول 7-12 حضوريا في حالة تلقيهم جرعتي لقاح كورونا. أما الطلاب الذين لم يتلقوا جرعتي اللقاح فعليهم مشاركتنا عن طريق الفصول عن بعد حتى 30 أكتوبر وذلك من خلال منصاتنا الإلكترونية وخططنا التي تتماشى مع حاجات ومتطلبات منهج البكالوريا الدولية .

### اللقاءات التعريفية:

نحن الآن في طور الإستعداد للإسبوع الأول وتأهيل الطلاب للعودة للتعليم الحضوري . ولكي تتم عملية الانتقال من التعليم عن بعد ( الذي عشناه خلال السنة الماضية ) إلى التعليم الحضوري بنجاح فقد قمنا بإعداد سلسلة محاضرات تعريفية لكل مرحلة دراسية كالآتي:

أيام المحاضرات التعريفية			
الأربعاء والخميس ٢ ١- سبتمبر 2021	الثلاثاء , 31 أغسطس 2021	الإثنين, 30 أغسطس 2021	الأحد, 29 أغسطس 2021
بداية الدراسة لكل المراحل من 12-6	9:00 صباحا-10:30 صباحا المرحلة السابعة فقط 11:00 صباحا-12:30 مساء المرحلة الثامنة فقط 1:00 مساء-2:30 مساء المرحلة التاسعة فقط	9:00 صباحا-11:00 صبا المرحلة العاشرة فقط 12:30 مساء-2:30 مساء المرحلة 11 فقط	9:00 صباحا-11:00 صباحا المرحلة السادسة فقط 12:30 مساء-2:30 مساء المرحلة 12 فقط

خلال هذا البرنامج التعريفي , سوف نتبع الإجراءات الاحترازية ضد كوفيد -19 وذلك بتقسيم الطلاب إلى مجموعات صغيرة موزعة في مناطق مختلفة من المدرسة حتى يتمكن الطلاب من الاستمتاع ببرنامج التعريف الذي سيحوي على التالي:

- الإلتقاء بالسادة المعلمين والزملاء المستجدين والعائدين للدراسة.
- التجول في مقر المدرسة لمعرفة التغييرات والإجراءات الاحترازية المستحدثة
- التعرف على مواقع الفصول وجداول المحاضرات
- الدخول إلى منصات التعليم الخاصة بالمدرسة والتأكد من قدرة جميع الطلاب على ذلك ( ملاحظة: على الطلاب إحضار أجهزتهم الخاصة )
- استلام قوائم الاحتياجات والكتب وغير ذلك.

علما بأن هذه المحاضرات التعريفية مهمة للطلاب لكي يتمكنوا التحول إلى التعليم الحضوري بعد فترة إنقطاع طويلة. ولذا نأمل من جميع الطلاب الحضور إليها.

كما نذكركم بأن الطلاب - قبل وبعد البرنامج التعريفي - سوف يكون لديهم وقت كافي للراحة والاستعداد لأول يوم دراسة كامل . حيث أن الدراسة ستبدأ لمراحل 6-12 يوم الأربعاء الموافق الأول من سبتمبر،

### التعليم عن بعد

سوف نحرص من خلال منصات التعليم الإلكترونية لدينا على استمرارية التعليم لجميع الطلاب الذين لم يتمكنوا من الحصول على الجرعتين أو الطلاب المضطرين للبقاء في المنازل بسبب ظهور أعراض أمراض تنفسية أو ممن بحاجة للعزل بسبب إصابتهم بكورونا لا قدر الله.

وسوف يتبع طلاب التعليم عن بعد نفس جدول الطلاب في المدرسة

وهذا يتضمن التالي:

- 1- اليوم الدراسي يبدأ 7:20 وينتهي 2:40.
- 2- خلال هذه الفترة سوف يحضر الطلاب ثمانية حصص تتخللها عدد من فترات الراحة. وسوف يعطي الجدول الدراسي للطلاب خلال فترة المحاضرات التعريفية . كما أنه سوف يتم إرسالها عن طريق البريد الإلكتروني لجميع الطلاب.
- 3- سوف يتواصل طلاب التعليم الافتراضي مع معلم المادة من خلال منصات التعليم الإلكتروني كما لو أنهم موجودون في الفصل تماما
- 4- المعلمون وطلاب التعليم الافتراضي فقط سوف يتواجدون في منصة زووم التي ستعمل أثناء الفصل. وستكون الكاميرا موجهة على المعلم أثناء الشرح. ولن يتمكن طلاب الفصل من رؤية زملائهم في منصة زوم لاعتبارات الخصوصية و التركيز مع المعلم والمادة. ولكن بإمكانهم التواصل معهم عن طريق الميكروفون المتواجد عند مدرس المادة.

### منصات التعليم الإلكترونية للمدرسة

- سوف يستخدم زووم في البث المباشر وسوف يستخدم الطلاب حساباتهم المسجلة في هذه المنصة للدخول على الحصص . ولن يتمكن من الدخول إلا الطلاب المسجلين وذلك لاعتبارات أمنية وخصوصية.

- فصول غوغل: جميع الطلاب سوف يستخدمون فصول غوغل الإلكترونية ( الطلاب الحاضرين والمشاركين من خلال التعليم الإلكتروني) . من خلال فصول غوغل سوف يتمكن الطلاب من الاطلاع على متطلبات المواد بالإضافة إلى المصادر والواجبات والإعلانات الخاصة بالمادة وغير ذلك. ويجب على الطلاب الدخول على فصول غوغل بشكل يومي حتى يتمكنوا من معرفة متطلبات المادة المتجددة بشكل يومي.
- قد يستخدم المعلمون منصات أخرى بحسب الحاجة. وهذا من شأنه تقوية التحصيل والتجربة العلمية للطلاب من خلال التعليم عن بعد والحضوري. وسوف يخبر المعلمون طلابهم في حال اعتمادهم على تلك المنصات.

## توزيع الفصول والمجموعات

يدرس طلاب MYP العديد من المواد لكن تجربة الدراسة في الفصول من قبل مدرسين متشابهة بغض النظر عن المجموعات. سوف يعرف الطلاب مجموعاتهم خلال أيام المحاضرات التعريفية. وحتى نضمن فصول متوازنة فقد تم توزيع المجموعات في كل مرحلة بدقة وعناية ودراسة بعد إستشارات وبعد الإستعانة ببرنامج كمبيوتر مخصص يساعد على ذلك. لذا لن يكون هناك تغيير في المجموعات قبل مضي شهر من الدراسة. كما أنه تجدر الإشارة بأنه قد تم توزيع مجموعات المراحل 11 و12 بناء على اختياراتهم للمواد. وقد تم جدولة هذه المجموعات والإنتهاء منها.

## التواصل مع أولياء الأمور

نتطلع بشوق للعمل مع أولياء الأمور في كل ما فيه مصلحة الطالب. جميع المعلمين والإداريين متواجدين لخدمتكم وللإجابة على إستفساراتكم و تعريفكم بمستوى أبناءكم. وهذا بالطبع لا يتعارض مع إدراكنا ودعمنا لنمو مهارات الاستقلالية وتحمل المسؤولية الطبيعي لدى الطلاب. ولذا فإننا أيضا نشجع الطلاب على التحدث مباشرة مع معلمهم بخصوص التوضيحات أو الإجابة على أي إستفسارات.

بإمكان الطلاب وأولياء الأمور التواصل مع طاقم المدرسة من خلال :

- 1- الهاتف أو البريد الإلكتروني: وسوف يتم توزيع قائمة البريد الإلكتروني للمعلمين. كما أنه بالإمكان التواصل مع المعلم ويتم تحويل المكالمة للمختص على الرقم 0112070926 . وسوف يتم الرد على البريد الإلكتروني أو الإتصال الهاتفي خلال 24 ساعة ( مالم يكن هناك حالة طوارئ)
- 2- اللقاء الشخصي: بإمكان الطلاب وأولياء الأمور أيضا حجز موعد للقاء الشخصي وذلك عن طريق موقع Calendy لحجز المواعيد . اللقاءات بالإمكان أن تكون افتراضية أو حضورية. ولكن من المهم حجز موعد مسبق للحضور الشخصي تبعا للإرشادات الاحترازية ضد كورونا.

3- فصول غوغل: بإمكان الطلاب أيضا التواصل مع معلم المادة من خلال خاصية المحادثة وخانة الملاحظات والحوار. كما أن أولياء الأمور سوف يكون لديهم حساب في برنامج غوغل لأولياء الأمور والذي يعطيهم ملخصات أداء الطلاب يوميا أو أسبوعيا لكل مادة. ولحماية طلابنا وخصوصيتهم , لن يتمكن أولياء الأمور من الدخول لفصل غوغل المخصص للطلاب.

نرحب مرة أخرى بطلابنا الذين سيحضرون المدرسة مع بداية هذه السنة الدراسية 2021-2022 , ونخبرهم مرة أخرى أنه يهمننا سلامة وصحة طلابنا وطاقمنا التدريسي والإداري. وإلى أن نلتقاكم نؤكد لكم أن فريقنا التعليمي والإداري المتميز يتجهزون لسنة ثرية من شأنها تطوير قدرات الطلاب الاجتماعية والأكاديمية والتعامل مع الذات. نشكركم مرة أخرى على صبركم وتفهمكم خلال هذه الفترة التي نعيشها في هذه السنة الفريدة. وإلى اللقاء قريبا

إدارة مدارس التعليم المتطور